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1. Bestuurssamenstelling 

 

In het voorjaar van 2023 lieten alle toenmalige leden van het bestuur van Dorpsbelangen Aduard 

weten hun activiteiten te willen beëindigen. Gelukkig is na overleg Gerrit Ormel bereid gebleken om 

als penningmeester aan te blijven. Tijdens de Algemene Ledenvergadering (ALV) is een nieuw bestuur 

gekozen bestaande uit:  

Julia Bolhuis 

John Happel 

Carel Jansen (Voorzitter) 

Gerrit Ormel (Penningmeester) 

Alie Schokker (Secretaris) 

Demi Ludema (Waarnemer) 

 

We zijn blij dat we hiermee een volledig bestuur hebben waar ook enkele jongere inwoners van 

Aduard deel uitmaken. Omdat de kandidatuur van Demi Ludema bij aanvang van de ALV nog niet 

bekend was, kon zij in deze vergadering nog niet verkozen worden. Zij is toen als waarnemer aan het 

bestuur toegevoegd. Het voorstel is om tijdens de komende algemene ledenvergadering Demi als 

gewoon bestuurslid te benoemen.  

 

Het nieuwe bestuur is afgelopen jaar ongeveer eenmaal per zes weken bijeengeweest. In totaal is 

zeven keer vergaderd. De vergaderingen vonden plaats in MFC De Meeden; de communicatie met de 

inwoners van Aduard was steeds een belangrijk aandachtspunt. Om die communicatie te bevorderen 

zijn in het afgelopen jaar diverse initiatieven genomen: 

- Er is in juni 2023 een overleg geweest met vertegenwoordigers van alle verenigingen en 

andere organisaties in Aduard. Het voornemen is dit een jaarlijks terugkerend overleg te laten 

zijn.  

- Om iedereen in het dorp te bereiken zijn regelmatig berichten op de Facebook-pagina’s van 

Dorp Aduard Meroakels en Dorpsbelangen Aduard geplaatst. Ook is de eigen website van 

Dorpsbelangen (www.dorpsbelangenaduard.nl) benut om informatie te verspreiden. 

Daarnaast wordt enkele keren per jaar een huis-aan-huisblaadje verspreid via de 

brievenbussen,  om zo ook mensen zonder sociale media en facebook te bereiken. 

- In voorbereiding is een magazine (op papier en digitaal) over Aduard en alle verenigingen en 

andere organisaties in het dorp (naar het voorbeeld van Loppersum), dat onder alle huidige 

en nieuwe inwoners verspreid kan worden.  

 

2. Ledenadministratie  

 

De ledenadministratie is een onderdeel dat vanwege mutaties veel aandacht vereist. Om te voldoen 

aan de AVG-richtlijnen moest in 2022 uit het toenmalige ledenbestand bepaalde informatie worden 

verwijderd waarvoor geen formele toestemming was gegeven. Inmiddels zijn de e-mailadressen aan 

de administratie toegevoegd van de leden die daarmee expliciet akkoord zijn gegaan. 

 

  

http://www.dorpsbelangenaduard.nl/
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3. Overleg met het college van B&W (bestuurlijk) en de leefbaarheidsadviseurs van 

Westerkwartier (ambtelijk) 

 

In het afgelopen jaar is er verschillende malen overleg geweest met de gemeente, bestuurlijk en 

ambtelijk. Gestart is met een kennismaking met wethouder Marjan Sijperda. Zij is echter uitgevallen 

vanwege gezondheidsredenen; op 1 april is zij tot ons verdriet overleden. Met haar vervanger Richard 

Lamberst heeft nog geen overleg plaatsgevonden. Meerdere keren heeft ambtelijk overleg 

plaatsgevonden. In september is er met ambtenaren van de gemeente Westerkwartier tijdens een 

zogenaamde schouw een rondgang door het dorp gemaakt om een aantal zaken “live” te 

aanschouwen en te bespreken. In de verschillende overleggen en ook tijdens de schouw zijn de 

volgende onderwerpen aan de orde geweest: 

- Woonplan Aduard. Naar aanleiding van het concept-plan waarover de gemeente in De 

Meeden een avond voor alle inwoners georganiseerd heeft, heeft Dorpsbelangen een reactie 

naar de gemeente gestuurd waarin met name aandacht wordt gevraagd voor huisvesting 

voor ouderen en jongeren. De gemeente heeft hier nog niet op gereageerd. Verwacht wordt 

dat er in mei een nieuwe versie van het woonplan naar buiten komt. 

- Verkeersveiligheid in het dorp, met name aan de Heereweg en bij de Elie Aron Cohen brug. 

Wat betreft de Heereweg geeft de gemeente aan dat de opstelling van de obstakels zodanig is 

gekozen dat fietsers en automobilisten door dezelfde versmalling moeten gaan. De ervaring 

leert dat wanneer fietsers buiten de versmalling om worden geleid, juist op de plekken waar 

fietsers en automobilisten bij elkaar komen, conflicten ontstaan. Hoewel met name fietsers 

het vaak gevaarlijk vinden om samen met automobilisten door de versmalling te gaan, heeft 

dit als voordeel dat vooral gemotoriseerd verkeer rekening moet houden met het langzame 

verkeer. Deze aanpak wordt al jaren toegepast in onze gemeente en is destijds bij de 

invoering nadrukkelijk afgestemd met de beleidsadviseur van de politie. De gemeente zal 

hierover nog nader voorlichting geven.  

- Over de oversteek bij de Cohenbrug is het overleg nog gaande. 

- Eind 2024 zullen de borders aan de Heereweg gefaseerd worden aangepakt, en worden 

omgevormd naar het voorbeeld aan de Burg. Van Barneveldweg. 

- In 2021 zijn er langs De Lindt nieuwe bomen geplant en tussen die bomen zijn kleine/jonge 

meidoorntakjes geplant. Het idee hierachter was dat ze, als ze groter zijn, beschutting kunnen 

bieden aan fietsers en nog belangrijker, dat ze vogels een plek kunnen geven om te nestelen. 

In het najaar 2022 zijn de meidoorntakken per abuis weggemaaid door een trekker van de 

gemeente. Dorpsbelangen heeft hiervan destijds melding gemaakt bij de gemeente. De 

terugkoppeling vanuit de gemeente was dat ze mogelijk het volgende jaar weer zouden 

opkomen en dat de gemeente dat wilde afwachten. Helaas zijn de meidoorns niet meer 

opgekomen. Inmiddels is binnen de gemeente opnieuw gevraagd of er alsnog nieuwe 

meidoorns kunnen worden geplant tussen de bomen.  

- Bomen aan de Bernardusweg en Agricolaweg. Afwaaiende takken vormen bij storm een 

gevaar.; De bomen worden regelmatig door de gemeente gecontroleerd. Naar het oordeel 

van de gemeente is er geen risico. Mochten er toch onveilige situaties ontstaan, dan dit graag 

via een MOR melding melden.  

- Bestrating van Reesweg die verzakt; dit wordt opgepakt  

- Historische waterweg de Lindt. In het dorp wordt verschillend gedacht over een mogelijk 

herstel van de oorspronkelijke loop van de Lindt. Het verzoek aan de gemeente is 
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duidelijkheid te verschaffen over de toekomstplannen en de argumentatie daarvoor. De 

gemeente gaat daarover – na raadpleging van Dorpsbelangen – met belanghebbenden een 

overleg beleggen.  

- Mede in verband met het vorige punt: speelveldje bij de Lindt. Naar aanleiding van eerder 

overleg is het speelveld opgeknapt. Dat geldt echter nog niet voor de ondergrond; de wens is 

om de ondergrond opnieuw te laten asfalteren. De ondergrond is geborsteld, zo laat de 

gemeente weten. De ondergrond volstaat daarmee naar het oordeel van de gemeente voor 

het ouderwetse straatvoetbal. Zo is het hier destijds ook aangebracht en niet als pannaveld 

zoals tegenwoordig veel veldjes worden aangelegd.  

- De hekjes bij het bruggetje aan de Kleiweg verdienen een opknapbeurt; dit wordt opgepakt.  

- Aardbevingsschade: waarom valt Aduard buiten postcodes die in aanmerking komen voor 

duurzaamheidssubsidies? Dit is de reactie van de gemeente: “Postcode 9831 valt net buiten 

de grenzen van het huidige waardedalingsgebied, en heeft dus ook geen recht op de 

genoemde subsidie. Het IMG hanteert de grenzen zoals geadviseerd door de 

onafhankelijke adviescommissie waardedaling. De adviescommissie baseert 

haar advies op onderzoek van Atlas Research. Atlas adviseert om de afbakening te baseren op 

een combinatie van minimale schade-intensiteit en bevingen. De schade-intensiteit (het 

aantal toegekende schades gedeeld door het aantal woonobjecten) dient minimaal 40% te 

zijn; voor postcode 9831 is dat volgens het onderzoek 29,8%. Daarmee valt 9831 af voor de 

waardedalingsregeling. Dat wel wordt voldaan aan het vereiste bevingscriterium is daarmee 

niet meer relevant. Verschillende pogingen van de gemeente om hier verandering in te 

brengen hebben niet tot resultaat geleid. De gemeente heeft helaas niet voldoende invloed 

op de afbakening, laat staan beslismacht. Het college blijft zich inzetten voor een eerlijke 

regeling voor alle inwoners.” 

- Wandelroutes in en om Aduard (zie agendapunt 6).  

 

4. Dorpsbudget Aduard  

 

Dorpsbelangen Aduard ontvangt sinds 2022 elk jaar een budget van circa 4750 euro van de 

gemeente om activiteiten in het dorp mogelijk te maken. In september 2023 hebben we als 

Dorpsbelangen Aduard organisaties en individuen in het dorp voor de eerste maal de kans gegeven 

gebruik te maken van deze regeling. Er kon voor een totaalbedrag van € 5.000,- aan subsidie 

aangevraagd worden, met een maximale bijdrage per aanvraag van € 3.000,-. De deadline voor 

aanvragen was 15 september 2023. Er werden tien aanvragen ingediend.  

 

Dorpsbelangen heeft voor de beoordeling van de aanvragen een aparte commissie in het leven 

geroepen, die de aanvragen beoordeelt en bekijkt of ze voldoen aan de regels die de gemeente voor 

dit budget opgesteld heeft. Deze commissie brengt een advies uit aan het bestuur van 

Dorpsbelangen. In oktober 2023 heeft de commissie voor de eerste maal advies uitgebracht. Het 

bestuur van Dorpsbelangen heeft dit advies ongewijzigd overgenomen.  

De acht gehonoreerde aanvragen (totaalbedrag € 4.950) waren:  

- Een website over de tweede wereldoorlog van het 4 mei comité 

- Tennisles aan kinderen door de tennisclub ATC; 

- Start van activiteiten in Bieb Aduard, met een toneelstuk voor kinderen in de 

Kinderboekenweek; 

https://www.schadedoormijnbouw.nl/waardedalingsregeling
https://www.schadedoormijnbouw.nl/waardedalingsregeling/methodiek/onderzoek-naar-methodiek
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2019D46029
https://atlasresearch.nl/wp-content/uploads/Herstel-maar-nog-niet-hersteld-20220414.pdf
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- Verbetering van de akoestiek van de Buurthuiskamer Aduard; 

- Kerstavondzang door CMV Juliana; 

- Een open dag in het Kloostermuseum; 

- Een pub quiz, georganiseerd door de Oranjevereniging Oranje Getrouw; 

- Een feest in de sportkantine van de voetbalclub Aduard 2000 voor leden en bewoners. 

Als verantwoording voor de gehonoreerde aanvragen is conform de gemeentelijke regeling aan de 

indieners gevraagd om een aantal foto’s van de gesubsidieerde activiteiten te maken, die vervolgens 

op de website van Dorpsbelangen werden geplaatst (zie https://dorpsbelangenaduard.nl/over-

aduard/dorpsbudget-aduard/). Dit is inmiddels voor alle evenementen en verstrekte subsidies gelukt, 

alleen de website van het 4 mei comité is nog niet afgerond.  

 

5. Commissies   

 

Dorpsbelangen Aduard kent een aantal commissies. Hieronder wordt verslag gedaan van hun 

activiteiten.  

 

a. Jeugdwerk 

 

Jeugdwerk Aduard richt zich op activiteiten voor de jeugd en jongeren in Aduard. 

In het verleden organiseerde het jeugdwerk met veel regelmaat een woensdagmiddagactiviteit, in de 

vorm van een knutselmiddag, een filmmiddag of een disco. 

Ook de vossenjacht, halloween feest, lasergame middag en een buitenspeeldag was een groot 

succes. Door de coronaperiode en het vertrek van enkele vrijwilligers zijn er nu geen maandelijkse 

activiteiten maar richt het jeugdwerk zich vooral op de jaarlijkse huttenbouw, een groot succes en 

een begrip in Aduard. Jaarlijks komen er rond de 60 kinderen 3 middagen met veel plezier, creativiteit 

en passie timmeren en worden er prachtige hutten gebouwd. Niet alleen voor de kinderen is dit een 

mooie week, ook voor ouders, grootouders en belangstellenden is dit een week waarin er veel 

gezelligheid te vinden is bij de Kameleon. 

Het Jeugdwerk is voor het komende jaar in gesprek met Oranjegetrouw en Aduard 2000, hopelijk 

komen we tot leuke activiteiten voor de jeugd. Ook zijn de voorbereidingen voor huttenbouw 2024 

alweer in volle gang.  

Het vaste team bestaat op dit moment uit 5 leden, Willem Peters van Nijenhof, Eline Geertsema, 

Jolanda Dijk, Magda Zuidema en Petra Ridder 

 

b. Sinterklaas 

 

 In 2023 is Sinterklaas na een rondrit door het dorp ontvangen in MFC De Meeden. De kleding van 

Sinterklaas en de Pieten is afgelopen jaar deels vernieuwd. De ontvangst van Sinterklaas voldoet aan 

de richtlijnen die B&W van Westerkwartier hiervoor gesteld hebben. 

De ontvangst van en activiteiten rond Sinterklaas worden georganiseerd door een commissie die 

bestaat uit Lieuwe van der Slacht en Roland Vooys, Roelie van der Heide, Fabian van Dijk, Iris van 

Putten, Karin Keizer Hoeksema en Nathalie van der Slacht-Kamps. 
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c. Zorgsaam Aduard  

 

ZorgSaam Aduard (www.zorgsaamaduard.nl / zorgsaamaduard@gmail.com) is een initiatief van 

Dorpsbelangen, Buurthuiskamer Aduard, Aduard Helpt, GKV Ontmoetingskerk, Protestantse 

gemeente Aduard en Platform Kerken Westerkwartier. In een gezamenlijke werkgroep geven deze 

organisaties vorm aan ZorgSaam Aduard. 

Aduard is een dorp waar onderlinge hulp hoog in het vaandel staat. Maar het kan nog beter door een 

goede samenwerking en door voortdurende aandacht voor elkaar. ZorgSaam Aduard is van, voor en 

door (alle) dorpsbewoners. Het project brengt de hulpvragen en het hulpaanbod van dorpsbewoners 

op een simpele manier bij elkaar en zorgt ervoor dat dorpsbewoners prettiger en langer zelfstandig 

kunnen blijven wonen. Dat leidt tot een nog sterkere dorpsgemeenschap, waarin de bewoners iets 

voor elkaar betekenen. ZorgSaam Aduard zoekt bij de binnengekomen hulpvragen een vrijwilliger die 

kan helpen. Het project loopt inmiddels vijf jaar. 

Samenstelling werkgroep: Bertus Veldman, Gerard Kloosterman, Jelle Krouwel, Antje 

Wagenaar en Addie van Rossum. Machteld van der Zee van St. Maatschappelijk werk de Schans 

ondersteunde de werkgroep. Bertus, Antje en Addie waren ook de coördinatoren die beurtelings de 

telefoon bemanden. Jelle is gestopt met zijn werk voor ZorgSaam Aduard. En Bertus stopt met de 

telefoondienst, hij blijft wel lid van de werkgroep en blijft de financiën beheren. 

 Communicatie: in iedere Buurtkakel die uitkwam werd een advertentie over ZorgSaam 

Aduard geplaatst. Ook kon men via de website ZorgSaam Aduard informatie inwinnen. Bij de 

apotheek lagen regelmatig flyers over ZorgSaam Aduard. 

 Overleg met Roel Kremer, adviseur Zorgzame Dorpen: van Zorgzame Dorpen ontvingen wij 

materiaal over het experiment Domein Overstijgende Dorpen. Dit materiaal hebben wij doorgelezen 

en besproken met Roel Kremer. Reden van ontstaan van dit experiment: door bezuinigingen, 

personeelstekort, vergrijzing, ongezond leven moet steeds meer werk door vrijwilligers en 

mantelzorgers worden gedaan. Men verwacht dat de komende jaren de druk op mantelzorgers en 

vrijwilligers zal toenemen. In het Westerkwartier ontstaan daardoor steeds meer vormen van 

noaberschap, zoals wij die ZorgSaam Aduard kennen. Ook zijn er dorpen in Nederland gestart met het 

experiment Domein Overstijgend Samenwerken. Nu is de vraag aan ZorgSaam Aduard: Gaan wij daar 

ook aan meedoen? Hoe kan een informele organisatie als ZorgSaam Aduard samenwerken met 

formele organisaties zoals de WMO, De Schans, Thuiszorg etc.? Hoe moet de organisatiestructuur er 

dan uitzien? Wat zijn de voor- en nadelen van Domein Overstijgend Samenwerken? Wat betekent dit 

voor het dorp? Als werkgroep staan wij open om hieraan mee te werken. Besloten is om het hele 

dorp op 10 oktober uit te nodigen om over dit onderwerp voorlichting te krijgen van Roel Kremer en 

over dit onderwerp te discussiëren.  

 Overzicht hulpaanvragen: de afgelopen jaren ontvingen wij 30 nieuwe hulpaanvragen. Dit jaar 

zijn er 16 nieuwe hulpaanvragen ingediend. Dat zijn minder hulpaanvragen dan in voorafgaande 

jaren. Maar daarboven op zijn nog de hulpaanvragen die langdurig lopen zoals: wandelen met 

iemand met een rollator, tuinonderhoud, iemand bezoeken, helpen met financiën, boodschappen 

doen en met iemand op een tandemfiets fietsen. Soorten van hulpaanvraag: vervoer 8x, tuin 2x, 

iemand regelmatig bezoeken 1x, helpen bij belastingaanvraag 1x, spullen tillen 1x, boodschappen 

doen 2x, klusje 1x. Bij tuinonderhoud moet opgemerkt worden dat er al langdurig tuinen door 

vrijwilligers worden onderhouden en dat wij niet meer in de behoefte kunnen voorzien van meer 

tuinonderhoud. Dit probleem is gemeld bij de Schans. 

 

http://www.zorgsaamaduard.nl/
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d. BIEB Aduard  

 

Enkele jaren geleden kondigde de gemeente aan dat de bibliotheek uit Aduard zou verdwijnen. Een 

werkgroep “BIEB Aduard moet blijven” heeft hier met succes tegen geageerd, en heeft diverse malen 

met de gemeente overleg gevoerd.  

In 2023 is in overleg met de gemeente afgesproken om in 2024 een pilot te starten in Aduard om 

invulling te geven aan BIEB Aduard, die eigendom van het dorp zou worden met ondersteuning van 

de gemeente en Biblionet. Om invulling te geven aan deze pilot die drie jaar moet beslaan, is een 

werkgroep gestart bestaande uit vertegenwoordigers van “BIEB Aduard moet blijven”, de Meeden 

(bestuur en beheerder), Biblionet en de gemeente. Deze werkgroep moet gaan fungeren als 

commissie van Dorpsbelangen Aduard. 

 In januari 2024 heeft er een brainstorm plaatsgevonden met alle bovengenoemde partijen 

om te trachten gezamenlijk tot een plan van aanpak te komen voor de pilot Bieb Aduard. De 

gemeente heeft reeds uitgesproken bereid te zijn om medewerking te verlenen aan de pilot en 

hiervoor ook financiële middelen beschikbaar te stellen. 

Tijdens de vervolgbesprekingen bleek het toch lastig om gezamenlijk tot een concreet plan 

van aanpak voor de pilot te komen. De rollen van een ieder werden daarvoor als te verschillend 

ervaren. Naar aanleiding daarvan heeft Dorpsbelangen Aduard het initiatief genomen om samen met 

de werkgroep Bieb Aduard moet blijven en de beheerder van MFC de Meeden een concept-plan voor 

BIEB Aduard te ontwikkelen dat dit voorjaar met alle tot nu toe betrokkenen besproken wordt. ook 

wil Dorpsbelangen Aduard dit plan voorleggen aan verenigingen en inwoners van Aduard, om na te 

gaan of en hoe zij aan het plan mee willen werken.  

Gezamenlijk is door alle betrokkenen tijdens de bijeenkomst in januari 2024 de volgende 

doelstelling geformuleerd: “Bieb Aduard wordt een dorpshuis dat de mogelijkheid biedt tot 

persoonlijke ontwikkeling, ontmoeting met anderen en vergroting van de leefbaarheid in ons dorp. 

Daartoe kunnen er boeken worden geleend en gratis boeken uit een zwerfbieb (‘Boekspot’) worden 

meegenomen en vinden er activiteiten plaats rondom laaggeletterdheid en digitale ontwikkeling. 

Maar ook zijn er ontmoetingen rond de koffietafel (de huiskamerfunctie), is er een ruimte voor 

voorleesmiddagen voor kinderen, zijn activiteiten voor de jeugd, en is er een plek waar bewoners 

voor hen relevante informatie kunnen krijgen (over bijvoorbeeld Zorgsaam Aduard). Ook kunnen 

dorpsgenoten hun creatieve uitingen tentoonstellen, kunnen kleine groepen bewoners bijeenkomen 

voor overleg of eigen activiteiten, en zijn er stiltewerkplekken voor jongeren en zzp’ers.” 

 

6. Beweegroute en ommetje  

 

Enkele jaren geleden is op initiatief van het vorige bestuur van Dorpsbelangen Aduard de Aduard 825 

beweegroute aangelegd. Afgelopen jaar heeft overleg plaatsgevonden tussen gemeente en 

Initiatiefnemers over het afronden en onderhoud van de beweegroute.   

Tevens heeft vorig jaar overleg met de gemeente en Landschapsbeheer Groningen 

plaatsgevonden over de totstandkoming van een ‘ommetje’ (een kleine wandeling), te financieren 

met TenneT-gelden. Besloten is dat zo’n ommetje zal worden aangelegd aan de westkant van het 

dorp, achter de sportvelden. Na overleg met vrijwilligers van de bibliotheek Aduard heeft het 

bestuur van Dorpsbelangen gevraagd of er langs het aan te leggen ommetje ook een soort 

kabouterpad voor kinderen kan komen, in verbinding misschien ook met het klooster. Dat is intussen 

toegezegd.   
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7. Voorbereiding evenementen 

 

Van verschillende kanten bereikten Dorpsbelangen signalen dat de evenementenweek “van vroeger” 

node gemist wordt. Op 23 november 2023 heeft hierover een overleg plaatsgevonden met 

verenigingen en andere organisaties in Aduard. Daarin stond de vraag centraal of zij bereid zouden 

zijn een bijdrage te leveren. Naar aanleiding van de overwegend positieve reacties wordt nu door een 

werkgroep “Feestweek Aduard”, met daarin drie leden van het bestuur van Dorpsbelangen Aduard 

gewerkt aan de voorbereidingen van een evenement van een hele week in de zomer van 2025, en 

van een kleiner evenement (drie dagen) eind augustus 2024.  

 

8. Pilot dorpsraad  

 

Het bestuur is betrokken geweest bij een gemeentelijke pilot “Dorpsraad”, waar behalve Aduard ook 

Marum en Grijpskerk in hebben geparticipeerd. Vanuit het bestuur is deelgenomen aan twee 

overleggen waarin de besturen werden geadviseerd over verschillende aspecten van het besturen 

van een vereniging. Welke onderwerpen wij als Dorpsbelangen Aduard wilde behandelen, mochten 

we zelf bepalen. Gekozen is voor het onderwerp communicatie in en met het dorp. Met de 

begeleiders (Marleen van der Werff van Buro Bries) zijn verschillende opties doorgenomen. Het 

project krijgt nog een vervolg. 

 

9. Financiën 

 

Het financieel verslag over 2023 is afzonderlijk op de website gepubliceerd.  


